
اعلام ترکیب تیم تکواندوی ایران
در رقابت های تیمی المپیک

با اعلام س��ازمان تیم های ملی، ترکیب نهایی تیم  
ملی تکواندوی ایران برای حضور در مس��ابقات تیمی 
مشترک المپیک توکیو مشخص شد. بر اساس پیشنهاد 
فدراس��یون جهانی تکواندو و تایید کمیته بین المللی 
المپیک )IOC( برای نخس��تین بار رقابت های تیمی 
مش��ترک تکواندو به صورت آزمایش��ی در بازی های 
المپیک توکیو برگزار می شود؛ تیم ایران و چین موفق 
شدند از طریق رقابت های جام جهانی و هنرهای رزمی 
سهمیه حضور در این رویداد را به  دست آورند و با اعلام 
فدراسیون جهانی تیم های ساحل عاج، روسیه و ژاپن 
نیز حضور دارند. جلسه سرپرستان و مراسم قرعه کشی 
مسابقات تیمی المپیک توکیو امروز ساعت ۱۹ تا ۲۰ 
به وقت کره جنوبی )۱۴:۳۰ تا ۱۵:۳۰ به وقت تهران( 
برگزار می شود. این رقابت ها روزهای ۲ تا ۵ مردادماه در 
سالن »ماکوهاری مسه« برگزار می شود که هر روز یک 
مسابقه تیمی قبل از رقابت های کسب مدال برنز بخش 
انفرادی انجام خواهد شد. با اعلام سازمان تیم های ملی، 
تیم  ملی تکواندوی ایران با ترکیب امیرمحمد بخشی، 
عرفان ناظمی، کیمیا همتی و ملیکا میرحس��ینی در 
ای��ن رویداد حضور پیدا می کند. هدایت این نفرات بر 
عهده سیدنعمت خلیفه به عنوان سرمربی است. طبق 
مسابقات قبلی که به این شیوه برگزار شده است، هر تیم 
باید حداقل ۴ و حداکثر ۵ تکواندوکار در ترکیب خود 
داشته باشد که یک ورزشکار به عنوان نفر ذخیره اعلام 
می شود و ۲ هوگوپوش مرد با یکدیگر و ۲ تکواندوکار 

زن نیز با هم مبارزه می کنند. 

نخستین واکنش مسی
بعد از صعود به فینال کوپا آمه ریکا

کاپیتان تیم  ملی فوتبال آرژانتین 
امید زیادی دارد طلس��م قهرمان 
نشدن در کوپا آمه ریکا را بشکند. 
ب��ه گ��زارش اس��پورت، تیم  ملی 
فوتبال آرژانتین در ضربات پنالتی 
 کلمبی��ا را شکس��ت داد ت��ا حریف برزی��ل در فینال

کوپا آمه ریکا شود. مسی در واکنش به فینالیست شدن 
تیمش در پستی نوش��ت: باعث افتخارم است در این 
مجموع��ه حضور دارم. هدف ما برآورده ش��د و اکنون 
یک گام دیگر باقی مانده است. خوشحالم بار دیگر این 
لحظات را تجربه کردم. امیدوارم جام را بالای سر ببریم. 
مسی پیش از این ۳ بار در سال های ۲۰۰۷، ۲۰۱۵ و 
۲۰۱۶ به فینال کوپا آمه ریکا راه پیدا کرده اس��ت اما 
آرژانتینی ها هر ۳ بار برابر حریفان شکست خوردند و 

نتوانستند جام را بالای سر ببرند. 

واکنش سرپرست کمیته داوران
به انتخاب فغانی برای قضاوت داربی

سرپرست کمیته داوران فدراسیون 
فوتبال درباره احتمال انتخاب علیرضا 
فغانی به عنوان داور داربی جام حذفی 
توضیحاتی ارائه کرد. خداداد افشاریان 
درباره احتمال انتخاب علیرضا فغانی 
برای قضاوت داربی جام حذفی اظهار داشت: هنوز درباره 
داربی هیچ تصمیمی نگرفته ایم. به حدی بازی های لیگ 
برتر و لیگ دسته اول حساس است که درباره انتخاب داوران 
دیدارهای جام حذفی فکر نکرده ایم. وی ادامه داد: اکنون 
هم مشغول تمرکز روی چینش داوران هفته بیست و هفتم 
لیگ برتر هستیم. دیدارهای هفته سی و سوم لیگ یک هم 
مهم است. به همین دلیل روی داور داربی فکر نکرده ایم. 
سرپرست کمیته داوران فدراسیون فوتبال درباره اینکه آیا 
در زمان مناسب به انتخاب علیرضا فغانی برای قضاوت این 
مسابقه فکر می کنند، گفت: فغانی داور ما است و امکان 
دارد جزو گزینه های مان هم باشد اما باز هم تاکید می کنم 
روی انتخاب داوران مرحله یک چهارم نهایی جام حذفی و 
بازی پرسپولیس - استقلال فکر نکرده ایم. افشاریان افزود: 
هر داوری ممکن اس��ت در هفته آینده لیگ برتر و لیگ 
یک قضاوت کند. امکان دارد در این مسابقات نمره خوبی 
بگیرد یا نگیرد و تا زمانی که مسابقات هفته آینده این ۲ 
لیگ تمام نشود به داربی فکر نمی کنیم. وی درباره اینکه 
با توجه به حضور علیرضا فغانی در استرالیا آیا در صورتی 
که این داور برای قضاوت داربی انتخاب شود، شرایط لازم 
برای سفرش به کشورمان وجود دارد، گفت: اگر قرار باشد 
فغان��ی را برای قضاوت این بازی انتخاب کنیم، می توانیم 

وی را به کشورمان بیاوریم. 

اخبار

ورزشی
لیست ۱۲ نفره تیم  ملی والیبال ایران در المپیک

فدراس��یون جهانی والیبال ترکیب بلندقامتان ایران را برای حضور در رقابت های المپیک در س��ایت رس��می خود به نمایش گذاش��ت که ترکیب 
ایران به این ش��رح اس��ت: پاس��ورها: س��عید معروف و جواد کریمی. قدرتی زن ها: میلاد عبادی پور، میثم صالحی و مرتضی شریفی. سرعتی زن ها: 
محم��د موس��وی، مس��عود غلام��ی و علی اصغ��ر مجرد. پش��ت خط زن ها: امیر غف��ور و صابر کاظم��ی. لیبرو: آرم��ان صالحی و مه��دی مرندی.

کنفدراس��یون فوتبال آس��یا حق خود 
ب��رای تغییر در میزبانی تی��م  ملی ایران 
در مسابقات انتخابی جام جهانی را محفوظ دانسته و تصمیم 
قطعی خود را بزودی اعلام می کند. مرحله س��وم رقابت های 
انتخاب��ی جام جهانی قطر در قاره آس��یا در حال��ی از یازدهم 
شهریورماه در قاره آسیا آغاز می شود که تیم  ملی فوتبال ایران 
با تیم های کره جنوبی، امارات، عراق، س��وریه و لبنان در گروه 

A قرار گرفته است.
شیوع جهانی ویروس کرونا باعث شده کنفدراسیون فوتبال 
آس��یا و فیفا شرایط ویژه ای را برای حفظ سلامت بازیکنان و 
اعضای تیم های حاضر در مرحله انتخابی جام جهانی تعیین 

کنند. 
کنفدراس��یون فوتبال آس��یا با بررسی ش��رایط سیاسی 
کشورهای حاضر در این رقابت ها راجع به شرایط میزبانی آنها 

اظهارنظر کرده است. 
AFC ک��ه حدود ۱۰ روز پیش نام��ه ای را در این باره به 
فدراسیون های فوتبال حاضر در مرحله نهایی به طور جداگانه 
ارسال کرده است، علاقه خود به برگزاری رفت و برگشت بازی ها 
را اعلام کرده است اما در نامه ای که به فدراسیون فوتبال ایران 

داده اس��ت، احتمال هرگونه تغییر در میزبانی تیم  ملی ایران 
یا برگزاری متمرکز بازی های گروه A را عنوان کرده است. 

کنفدراسیون آسیا قصد دارد زیرساخت های کافی 
برای میزبانی ایران را مورد بررسی قرار بدهد 

تا بتواند دیدارهای خانگی تیم  ملی ایران 
را با تأیید فیفا در تهران برگزار کند. 
ای��ن اتفاق از س��وی AFC در 
حالی پیگیری می ش��ود که فیفا 
در تازه ترین اقدام خود خواستار 
پخش تلویزیونی مس��ابقات هر 
کش��ور ک��ه میزب��ان بازی های 
انتخابی جام جهانی است از طریق 

رسانه های همان کشور است. 
در واقع فیفا و AFC انتظار دارند 

صداوسیما برای عقد قرارداد رسمی در 

زمینه پخش بازی ها اقدامات لازم را انجام دهد اما تحریم های 
خارجی مانع این اتفاق خواهد ش��د؛ مشکلی که AFC برای 
تبلیغ تعدادی از اسپانس��رهای خود در کشور ایران 
ب��ه دلیل عدم رعایت موازین اس��لامی دارد 
و این شرکت ها هم نمی توانند تبلیغات 
گسترده ای را هنگام برگزاری بازی ها 

در تهران داشته باشند. 
ای��ن مس��ائل س��بب ش��ده 
کنفدراس��یون فوتبال آس��یا در 
نامه خود به فدراس��یون فوتبال 
ایران ضمن اشاره به علاقه مندی 
ب��رای برگزاری رفت و برگش��ت 
بازی ها به صورت میزبان و میهمان، 
درباره احتمال برگ��زاری دیدارهای 
تیم  ملی ایران در کشور سوم یا به شکل 

متمرکز، خود را برای تعیین محل نهایی برگزاری مسابقات، 
صاحب حق بداند. 

کنفدراس��یون فوتبال آسیا در حالی هنوز تصمیم قطعی 
خود را در این زمینه نگرفته است که در مرحله دوم انتخابی 
جام جهانی نیز با مواردی از این دست مانع میزبانی تیم  ملی 
ایران شد و تیم کشورمان در بحرین به مصاف حریفانش رفت. 
AFC در حالی میزبانی تیم  ملی ایران در دور نهایی را قطعی 
اعلام نکرده است که مواردی نظیر رعایت دقیق پروتکل های 
بهداشتی، واکسیناسیون تماشاگران برای حضور در ورزشگاه، 
زیرساخت های مناسب برای پخش بازی ها از طریق رسانه های 
طرف قرارداد، عدم ارسال محصولات این نهاد از طریق گمرک 
و حل مش��کلات مربوط به اسپانسرینگ در این زمینه حائز 

اهمیت است. 
فدراس��یون فوتبال ایران نیز آمادگی خود را برای هرگونه 
همکاری با AFC در راستای میزبانی تیم  ملی ایران در نامه ای 

اعلام کرده و منتظر پاسخ نهایی این نهاد بین المللی است. 
پیش از این اعلام شده بود کشورهای عراق و سوریه که در 
گروه ایران هستند، امکان میزبانی ندارند و باید کشور بی طرف 

را برای میزبانی به AFC معرفی کنند. 

نامه عجیب AFC برای گرفتن میزبانی از ایران به بهانه کرونا و تحریم

سناریوی تکراری
گزارش

  تراکتور باز هم به استقلال باخت؛ این دیدار را چطور دیدید؟
این بازی برای استقلال از آن جنبه که بتواند جایگاهش را در 
جدول حفظ کند، حساس بود؛ با توجه به شرایط بدی که باشگاه 
دارد، برد خوبی بود. در مسابقاتی که بحث فنی یک مقدار کمرنگ 
است و بازی بیشتر در میانه زمین دنبال می شود، بازیکنان خلاق و 
تأثیرگذار می توانند نتیجه را تغییر دهند. قائدی بازیکن تند و تیزی 
است، خیلی خوب می تواند از لایه های دفاعی حریف عبور کند. او 
توانست روی ۲ گل اثر بگذارد. روی گل اول هم که گل به خودی 
ب��ود تا لحظه آخر که توپ درون دروازه قرار بگیرد، پیگیر بود. در 
صحنه گل دوم هم خیلی خوب به سمت دروازه حریف چرخید و 

توانست توپ را درون دروازه قرار دهد. 
  خیلی ها می گویند اگر قائدی درون زمین نبود، شاید استقلال 

به گل نمی رسید.
وظیفه مهاجم گل زدن است اما به هر حال قائدی با خلاقیتش 
توانست گره بازی را باز کند. به نظر من درست نیست بگوییم اگر 
این بازیکن نبود، تیم به مشکل می خورد اما می توانیم بگوییم او 
تأثیر خودش را گذاشت تا بتوانیم از این بازی با موفقیت عبور کنیم. 
  این روزها اعتراض به اش�تباهات داوری از س�وی تیم ها زیاد 
شده اس�ت؛ این بازی هم اس�تقلال روی یک اشتباه داوری گل 

دریافت کرد. 
ت��ا زمانی که سیس��تم VAR نیاید، ما این مش��کلات را در 
فوتبال مان خواهیم داش��ت. برای فوتبال ایران بد است که به این 
سیستم دسترسی نداریم. آقایان دغدغه شان فوتبال نیست، اگر نه 

این کمترین خواسته هواداران فوتبال است که VAR به ایران بیاید. 
حداقل با وجود چنین سیستمی این اشتباهات کم و کمتر می شود 

و حق تیمی ضایع نخواهد شد. 
  با توجه به اینکه به احتمال قوی قانون منع جذب خارجی ها از 
فصل بعد منتفی می شود، بهتر است استقلال با مجیدی ادامه دهد 

یا باید مربی خارجی بار دیگر پایش به ایران باز شود؟
به نظر من استقلال باید کمیته فنی تشکیل دهد تا در کنار 
مجی��دی بتواند به تیم کمک کند. ای��ن اتفاق می تواند باری را از 
دوش سرمربی هم بردارد و تنها او جوابگوی نتایج تیم نباشد. کمیته 
فنی می تواند در بخش فنی و یارگیری به سرمربی کمک کند. به 
خود مجیدی هم گفته ام او نمی تواند با کل ایران بجنگد. اگر واقعا 
می خواهد در اس��تقلال موفق شود، باید تمرکزش را روی تیمش 
بگ��ذارد و از کمیته فنی آینده کمک بگیرد. چند مربی خارجی 
آوردیم و کلی بدهکار شدیم. به نظر من باید فرهاد را حفظ کنیم. 
در کل مخالف بازیکن و مربی خارجی هس��تم، چرا که این همه 

بازیکن بااستعداد در ایران داریم. 
  صحبت از بازیکن خارجی شد؛ به نظر شما استقلال باید به فکر 
تمدید قرارداد ۲ بازیکن خارجی اش باشد یا با توجه به عملکرد 

متوسط آنها، بهتر است قطع همکاری کند؟
دیاباته چندین بار به مرخصی رفت و چون س��ن او بالای ۳۰ 
سال است، سخت است سریع و بدون آسیب دیدگی به تمرینات 
بازگردد اما باشگاه، میلیچ را اذیت کرد؛ بازیکنی که از تمام نفراتی 
که به ایران آمد، بهتر بود و واقعا فوتبالیست است. ما نتوانستیم با 

او درست رفتار کنیم و بخوبی از او استفاده کنیم. 
  البته دیاباته هم شرایط میلیچ را داشت اما بازیکن کروات تیم 

حتی نسبت به مهاجم استقلال عملکرد ضعیف تری داشت.
میلیچ روند رو به رش��دی داشت اما پرداخت نشدن مطالبات 
روی او تأثیر گذاشت. وقتی در لیگ قهرمانان آسیا مربی از ۳ دفاع 
چپ استفاده می کند، یعنی هنوز نمی دانید دفاع چپ اول تیم کدام 
است، در نتیجه بازیکن هم عملکرد خوبی نخواهد داشت. میلیچ در 
آن منطقه یک سر و گردن از بقیه بازیکنان بالاتر است. به نظر من 
این بازیکن حرفه ای بود که خیلی از مشکلات را عنوان نمی کرد. 

  درباره تیم  ملی هم صحبت کنیم. دراگان اسکوچیچ، سرمربی 
تیم  ملی پس از عملکرد خوبش ماندگار شد؛ موافق ماندن او بودید 
یا فکر می کنید در مرحله نهایی مقدماتی جام جهانی کار سخت تر 

خواهد بود و نیاز به مربی بزرگ تری داشتیم؟
اسکوچیچ را مربی ملی نمی دانم. او را مربی باشگاهی می دانم. 
مربی ملی با باش��گاهی کاملا متفاوت اس��ت اما در شرایطی او 
انتخاب شد که روی تیم و بازیکنان ما شناخت داشت. هر چند 
صعود از این مرحله را خیلی بزرگ کرده و سقف آرزوهای مان 
را خیلی پایین آورده بودیم اما باید گفت دست اسکوچیج از نظر 
بازیکن فوق العاده باز بود. لژیونرها با آمادگی کامل آمده بودند اما 
ما در انتقال توپ از هافبک به حمله هنوز مشکل داریم و تیم 
ما مریض است. مطمئنم فدراسیون، اسکوچیچ را نمی خواست 
اما فش��ار رسانه ها که موافق ماندن این مربی بودند، باعث شد 
او بماند. فدراس��یون در عمل انجام ش��ده ق��رار گرفت. کلاس 

بازی های مرحله نهایی بالاتر از مرحله قبل اس��ت. فدراسیون 
روی کریم باقری و وحید هاشمیان مانور می کند. آنها از اسم ها 
استفاده کردند که بتوانند لژیونرهای بزرگ را کنترل کنند. مثلا 
آزمون بداند که کریم باقری روی نیمکت نشس��ته اس��ت. این 
 اتفاق��ات تا یک حدی جواب می دهد، مابقی درون زمین اتفاق

می افتد. 
  گروه ما در مرحله نهایی مقدماتی جام جهانی نس�بت به گروه 

دیگر، آسان تر است.
ما مقابل کش��ورهای عربی مثل سوریه و عراق مشکل داریم. 
آنها هم مثل تیم ما غیرتی و تعصبی بازی می کنند. با شیوه ای که 
در ۴ دیدار قبل بازی کردیم، به نظر من در این مرحله به مشکل 
می خوریم. چون بیشتر بازیکنان تأثیرگذار ما در خط هافبک و حمله 
هستند. بیشتر روی خلاقیت بازیکنان به گل می رسیدیم. گروه ما 
 آس��ان تر از گروه دیگر اس��ت اما نباید تیم های عربی را دست کم

بگیریم. 
  به جام جهانی صعود می کنیم؟

نمی توانم قاطعانه بگویم که صعود می کنیم اما عقبه و نفرات 
فوتبال ایران طوری است که باید به جام جهانی صعود کنیم. باز هم 
می گویم سقف آرزوهای مان پایین آمده است. این در حالی است 
که ۵ تیم می توانند از آسیا صعود کنند. چرا از گروهی که ۲ تیم 
مستقیم به جام جهانی می روند، تیم ما نتواند صعود کند؟ امیدوارم 
این اتفاق بیفتد و مردم ما که به دلیل کرونا خانه نشین شده اند، تیم 

 ملی کشورشان را در جام جهانی ببینند.

رضا رجبی در گفت وگو با »وطن امروز« پس از برد استقلال مقابل تراکتور: 

خلاقیت قائدی به داد آبی ها رسید

پنجشنبه ۱7 تیر ۱۴۰۰
وطن امروز     شماره 3۲53

زه�ره ف�لاح زاده: تیم فوتبال اس��تقلال توانس��ت در هفته 
بیست و ششم لیگ برتر با نتیجه ۱-۲ مقابل تراکتور به پیروزی 
دست پیدا کند تا قرمزهای تبریز یک شکست دیگر را تجربه 
کنند. استقلالی ها در این بازی هم روی نبوغ مهدی قائدی به 
۲ گل رسیدند و شاید اگر این بازیکن در خط حمله آنها نبود، 
تیم مجیدی با یک بن بست تاکتیکی مواجه می شد. استقلال 
با ۴۷ امتیاز پس از پرسپولیس ۵۵ و سپاهان ۵۳ امتیازی در 
رده س��وم قرار دارد. »وطن امروز« درباره این دیدار و عملکرد 
آبی پوشان با رضا رجبی، پیشکسوت این تیم گفت وگو کرد. 

ادامه از صفحه اول
دولت این مساله را به رمز ارزها مرتبط 
می داند در حالی که مشکل امروز برق کشور تنها مربوط به 
رمز ارزها نیست و اگر دولت مصوبه مجلس در برنامه ششم 

را اجرایی می کرد، امروز شرایط اینگونه نبود. 
پروژه هایی که در دولت قبل ۶۰ درصد پیشرفت فیزیکی 
داشت اگر در این دولت به اتمام رسیده و به مدار تولید برق 

نزدیک می شد، امروز مشکلی نداشتیم. 
دولت می گوید در مس��اله کرونا مردم رعایت کنند، در 
بح��ث برق رئیس جمهور می گوید م��ردم رعایت کنند اما 

س��وال اینجاست: پس دولت چه زمانی می خواهد قانون را 
رعایت کند؟! چرا امروز با توجه به اینکه در کش��ور مشکل 
برق داریم، اجازه می دهیم صنایعی مانند فولاد که بیش از 
۳ هزار مگاوات برق مصرف می کنند ظرفیت تولید خود را 
بالا ببرند؟ چرا باید همیشه مردم در مشکلات کوتاه بیایند 
و ش��رایط را مدیریت کنند؟ چرا دولت برنامه های خود را 

مدیریت نمی کند؟

در همین شرایطی که با مشکل برق مواجه هستیم، چرا 
دولت دستور نمی دهد کارخانه هایی مانند سیمان، پتروشیمی 
و فولاد مبارک��ه که برق خوری زیاد دارند، یک ماه تعطیل 
شوند و به کارگران آن یک ماه مرخصی با حقوق بدهند تا 
مشکل کمبود برق در کشور حل شود؟ ما مشکلی در حوزه 
تولید فولاد در کشور نداریم و بیش از ۲۰۰ هزار تن مازاد بر 
تولید فولاد داریم. به جای اینکه دولت به مردم فشار بیاورد 

یا اصناف را تعطیل کند، می تواند کمبود ۱۰ هزار مگاوات 
برق را جبران کند. 

 بی برنامگی و اتکا به برجام و امید بستن به خارج برای 
حل مشکلات، سبب شد امروز نه برجام به نتیجه ای برسد و 

نه مشکلات مردم حل شود. 
موضوع تولید انرژی در داخل کش��ور قابل حل است اما 
عملک��رد دولت رو به پایان، باعث ش��د تولید انرژی و برق 
مورد نیاز کشور به یک بحران تبدیل شده و موجبات فشار 

به مردم را فراهم کند. 
*نایب رئیس کمیسیون امور داخلی کشور در مجلس

دولت برنامه ششم را اجرا می کرد کمبود برق نداشتیم نگاه


